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APRIL 
 

SACRE JENO 
KÖKSAL BERRIN 
DE WILDER KEN 
VAN PRAET LILLY 
GJOCAJ BLERIAN 
LASFAR ROEIYAH 

VAN PRAET LOGAN 
SCHILS JOERI 

SMOLDERS JOZEF 
 

MEI 
 

THOMAS MARIE-THERESE 
DIERCKX SARAH 
DIERCKX SANNE 

VANDENBOSSCHE BART 
VANDEN EYNDE WALTER 

NOBELS LEO 
DENNEQUIN GILBERT 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

JUNI 
 

VAN MOL DE KEYZER HAYLEY 
VANDENHOUTEN THEA 

VAN DER BIJL LUCA 
VANDEROUGSTRAETE SOPHIE 

SACRE NILAN 
ALCAIDE ARIANA 

MANGHELINCKX LIES 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



50 JAAR MACHELSE ATLETIEK CLUB – door Ludo Jappens 
 

Op de receptie naar aanleiding van 50 jaar Machelse Atletiek 
Club bracht ik een overzicht van 50 jaar atletiek in Machelen, 
waarbij alle facetten van de geschiedenis van de club aan 
bod kwamen. De belangrijkste les die je uit de geschiedenis 
kan leren, is dat het altijd anders had kunnen verlopen. Het 

hangt soms van kleine details af. Dat principe is ook op de geschiedenis van 
de MAC van toepassing: voor hetzelfde geld hadden we in 2023 geen 50 
jaar gevierd. Een tweede principe is dat de geschiedenis voortdurend de 
neiging heeft om zich te herhalen. 
 
Het stichtingsjaar 1973 
 
Ik wil jullie terugvoeren naar het stichtingsjaar 1973 aan de hand van 
gebeurtenissen en feiten die als representatief worden beschouwd voor 
die tijd.  
 
In 1973 stelde het rapport van de Club van Rome dat er grenzen waren 
aan de groei en dat het de verkeerde kant uitging met het klimaat. De 
opstellers van het rapport werden weggezet als doemdenkers. Waar men 
toen nog maatregelen voorstelde om het onheil te voorkomen, moet men 
zich nu reppen om de kwaadaardige gevolgen enigszins te beperken. We 
maakten in 1973 een economisch moeilijke periode door met hoge 
werkloosheid, een groeiende staatsschuld en een toenemend 
begrotingstekort. De Amerikanen trokken zich, met staart tussen de 
benen, terug uit Vietnam, maar in het Midden-Oosten diende zich al een 
nieuw gewapend conflict aan tussen Israël, Egypte en Syrië, de Jom Kipoer. 
De Arabische wereld kondigde een olieboycot af. België trachtte de 
olieschaarste en de peperdure prijzen aan de pomp op te vangen door zes 
autoloze zondagen in te voeren. “Never waste a good crisis”, de oliecrisis 
had ook een positieve kant. Het was de aansporing om energiezuinigere 
wagens te produceren. In België viel de regering van Gaston Eyskens over 
het statuut van de zes Voergemeenten. Het duurde liefst 65 dagen om een 
nieuwe regering te vormen onder de Nederlandsonkundige Edmond 
Leburton.  
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Eddy Merckx nam in 1973 niet deel aan de Ronde van Frankrijk maar wel 
aan de Ronde van Spanje, alsof hij nog moest bekomen van zijn 
uurrecordverbetering van het jaar voordien. De Belgische atletieksport had 
een gouden lichting. Gaston Roelants gaf de fakkel door aan rijzende ster 
Miel Puttemans uit Vossem. Die verbeterde in zijn carrière liefst 16 
wereldrecords (vooral indoor). Het meest tot de verbeelding sprekende 
record was de 5.000 m. outdoor (in september 1972) in een tijd (13.13) die 
in ons collectief geheugen gebakken zit.  
 
In de film was Marlon Brando 
alomtegenwoordig. Hij kreeg een 
oscar voor zijn rol in “The Godfather”, 
een trofee die hij uit protest voor de 
behandeling van de Indianen in 
Wounded Knee niet persoonlijk 
kwam ophalen. Hij speelde in 1973 de 
hoofdrol in de schandaalfilm “Last 
tango in Paris”. Maar de meest 
spraakmakende film in dat jaar was 
“The Exorcist” over een moeder die 
de hulp inroept van een priester als 
ze merkt dat haar 12-jarige dochter 
bezeten is door de duivel. 
De psychedelische rockgroep Pink 
Floyd bracht “The dark side of the 
moon” uit, met één van de meest 
iconische platenhoezen ooit: de glazen prisma die een witte lichtstraal 
afbreekt in een regenboog. Bruce Springsteen, Queen en Tom Waits 
kwamen pas piepen met hun eerste studioalbum. De vroege jaren ‘70 
stonden vooral in het teken van de glam rock, met bands als Slade, T Rex 
en The Sweet. David Bowie transformeerde in 1973 in zijn alter ego Ziggy 
Stardust, and the Spiders from Mars. De muziekwereld bracht veel kleur en 
glitter in het modebeeld. Plots leek iedereen wel 10 centimeter gegroeid … 
met dank aan de plateauzool. In Vlaanderen bracht Raymond Van Het 
Groenewoud zijn eerste soloplaat uit. Dichter bij huis, in Vilvoorde City, 
meer bepaald in de Far West, probeerde Kris De Bruyne zijn lief, die naar 
Amsterdam was gevlucht, terug te winnen. Remy Milonton, de uitbater 



6 
 

van “Club 13” zette Machelen muzikaal op de kaart. Onder zijn 
artiestennaam Remy Ray zong hij in 1973 het themanummer “In ’t lieg 
plafon” voor het gelijknamige, populaire radioprogramma in Algemeen 
Beschaafd Brussels. 
 
Machelen in 1973 
 

Om de gemeente Machelen 
anno 1973 te beschrijven, 
moeten we enkele grote 
wegen wegdenken die het 
huidige Machelen 
doorkruisen. De werken aan 
de ring, de verkeerswisselaars 
en het viaduct van Vilvoorde 
werden opgestart in 1972 en 
pas volledig afgewerkt in 
1978. De Woluwelaan stopte 
nog abrupt ter hoogte van de 
Kerklaan. Bij hevige regenval 
stond de Kerklaan van 
Machelen steevast onder 

water zodat Machelen afgesloten raakte van Vilvoorde. De 
“onweersbekkens” die in de periode dec. 74 – nov. 76 langs de 
Woluwelaan werden aangelegd zouden daaraan verhelpen. De Makro was 
al eind 1971 in Machelen neergestreken, maar moeten we nu weggommen 
en mijden als een “no-go” zone. Het gemeentebestuur was zich al in de 
jaren ’60 bewust van de impact van de op til staande wegenwerken op het 
welzijn van haar bewoners. Zij verwoordde haar bezorgdheid als volgt: 
“Het industrieel karakter van de gemeente en de samenstelling van de 
bevolking vereisen dat voor de komende generaties voldoende en tevens 
adequate fysische ontspanningsmogelijkheden voorhanden zouden zijn”.  
 
Acht hectaren akkerland werden onteigend om een rusthuis, een park en 
een sportsite mogelijk te maken. Het rusthuis, dat de naam “Parkhof” 
meekreeg, werd in 1970 afgewerkt, maar zou pas in 1976 operationeel 
worden. Het ministerie van volksgezondheid, die de sportsite subsidieerde, 

Machelen stond in de jaren ’70  
voor ingrijpende infrastructuur-werken. 
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kreeg inspraakrecht. In het eerste ontwerp was uitsluitend sprake van een 
voetbalterrein. Volksgezondheid stelde een veto en eiste een polyvalent 
sportcentrum, met aandacht voor zoveel mogelijk sporttakken. Machelen 
kon niet anders dan het advies opvolgen. In het park werden tennis-, 
basket- en volleybalvelden aangelegd. Cruciaal voor ons: in het tweede 
ontwerp werden de afmetingen van het voetbalveld gevoelig verruimd 
zodat er een sintelpiste kon worden aangelegd. Zonder atletiekpiste zou er 
in Machelen nooit een atletiekclub gekomen zijn. 
 
In de jaren ’70 beleefde de sport in Machelen hoogdagen. De volleybalclub 
speelde in de hoogste nationale afdeling in de kleine, knusse Robustazaal. 
De basketbalclub kocht een stamnummer over om in 4de nationale te 
kunnen aantreden. Het bekendste sportieve uithangbord voor de 
gemeente was wellicht de wielerclub “de Egmontspurters” met haar lokaal 
in den Egmont. Ghislain Van den Berghe was in 1960 stichter van de club 
en bleef voorzitter tot 1967. Hij zou later nog opduiken in de 
ontstaansgeschiedenis van onze club.  

 

22 augustus 1970: inhuldiging Jan Baptist Deroover stadion. 
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Het Jan Baptist Deroover sportstadion, genoemd naar de 
afscheidnemende burgemeester, werd officieel ingehuldigd op 22 
augustus 1970 met een oefenmatch tussen Anderlecht en Valenciennes. 
Anderlecht trad aan met klinkende namen als kapitein Paul Van Himst, 
Hugo Broos, Wilfried Puis, Jef Jurion, keeper Jef Trappeniers (uit Vilvoorde) 
en uiteraard de jonge Machelaar Gille Van Binst, die toen nog in de spits 
speelde. 
 
Stichting van de Machelse Atletiek Club 
 
Terwijl de tennisvelden leidden tot de oprichting van een tennisclub, bleef 
de atletiekpiste verweesd achter. Voor de plaatselijke competitieloper Jef 
Smolders, aangesloten bij Union Schaarbeek, was het een geschenk uit de 
hemel. Hij kon in de eigen gemeente zijn pistetrainingen afhaspelen. Toch 
werd de atletiekpiste al ruim voor de officiële opening ingelopen door de 
lokale scholen. De jongens uit het zesde leerjaar beleefden een 
traumatische ervaring toen een meisje, van hetzelfde geboortejaar 1958, 
“met de vingers in de neus” alle jongens klopte. Er was echter geen 
talentscout te bekennen om het meisje op te vangen en te begeleiden naar 
een atletiekclub. 
 
Zo gingen er twee jaar voorbij. 
Sparta Vilvoorde en VAC lieten 
hun oog vallen op de piste. 
Burgemeester Lode 
Vandeneede en schepen van 
sport Hendrik De Block gaven 
de voorkeur aan een plaatselijk 
initiatief. In hun ogen bezat 
maar één inwoner de nodige 
expertise om een club uit het 
niets op te richten. Zo stonden 
de burgemeester en de 
schepen op een blauwe 
maandag met een smeekbede 
voor de deur van Jef Smolders 
in de Diegemstraat te  De steekkaarten van de eerste  

5 bestuursleden van de MAC. 
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Machelen. Eerste obstakel: Jef mocht pas na de interclub van club 
veranderen. Dus moest hij andere personen voor de kar spannen. De 
tweede horde moest hij in zijn eigen gezin nemen, nl. zijn vrouw Jeannine 
Rillaerts overtuigen om tijdelijk de functie van secretaris op te nemen. En 
Jeanine zei “ja”. Dus kon er verder gezocht worden naar medestanders. 
Claude Verbinnen, aangesloten bij VAC, stapte mee in het avontuur. 
Vrijetijdsloper Oscar Provoost was eveneens bereid. De vierde man, Jos De 
Wilde, woonde in de Koning Albertlaan 65, bij wijze van spreken op een 
steenworp van de piste. Ghislain Van den Berghe, die ervaring had met de 
oprichting van de Egmontspurters, werd de eerste voorzitter. Het kan 
toeval zijn, maar het feit dat hij ondertussen uitbater was geworden van 
café “den Arend” zal ook wel meegespeeld hebben. De officiële 
stichtingsdatum was 23 februari 1973 en de eerste inschrijving bij de bond 
gebeurde op 5/3/1973. 
 
50 jaar clubwerking 
 

5 maart 1973 was dus de operationele start 
van een nieuwe atletiekvereniging in 
Machelen. Eén van de eerste atleten die een 
aansluitingskaart tekende was niet toevallig 
het meisje dat in 1970 alle jongens op hun 
plaats zette. Myriam Baes werd het eerste 
sportieve boegbeeld van de MAC. In het 
eerste jaar liep zij als 15-jarige cadet de 400 
m. in 58 sec. Ook de burgemeester en de 
schepen werden lid. Jan Biesemans sloot in 
het stichtingsjaar aan en zou vrij snel de post 
van voorzitter overnemen. Andere vroege 
vogels waren Francis, Herman en Thessie 
Thomas en de familie Reinartz. 
Eind 1973 stond de teller op 98; van een 
vliegende start gesproken. Opmerkelijke 

vaststelling is dat ruim 90% afkomstig was van Machelen zelf. Ook bij het 
huidige ledenbestand valt die Machelse verankering steeds op (60% van 
de leden is namelijk woonachtig in Machelen-Diegem). Verder dan 
Zaventem, Melsbroek, Steenokkerzeel en Kampenhout reikt ons 

Lidkaart van Daniel Van  
den Berghe (1955-1973),  

zoon van stichter Ghislain. 
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wingewest niet, terwijl VAC en Sparta, de clubs uit Vilvoorde, de hele regio 
bestrijken.  
 
De club kende vier 
secretarissen: Jeanine 
Rillaerts, Jef Smolders 
(meer dan 40 jaar), 
Johan Van Pee en Dina 
Deygers. Claude 
Verbinnen heeft de job 
van penningmeester 
lang voor zijn rekening 
genomen. Nadien letten 
Filip Gabriels, Roel Geets 
en Ludo Jappens op de 
centjes. 
De club had in 50 jaar maar twee hoofdsponsors: garage Hauwaerts 
(inmiddels gesloten) en AXA bank van Paul Van Rompaey, die zelfs na de 
verhuis naar Zaventem onze club trouw is gebleven, weliswaar onder de 
naam van de verzekeringsactiviteiten “Efdicor”. 
 
In de 50 jaar van haar bestaan heeft de MAC tien voorzitters gekend: 
achtereenvolgens Ghislain Van den Berghe (1930-2010), Jos De Wilde 
(1925-2009), Jan Biesemans, Willy Kockaert, Modest Putseys, Marc 
Eynatten, Raymond Deswarte (1957-2023), Daniël De Win, Chris Janssens 
en de huidige voorzitter Guido Dierickx. 
 
In de jaren ’70 kwam het voortbestaan van de club al in gevaar. 2.559 
gemeenten moesten met gedwongen fusies teruggebracht worden tot 
589. Diegem zou bij Zaventem worden gevoegd, Machelen moest 
aansluiten bij Vilvoorde. Enkele weken voor de definitieve stemming van 
de fusiewet op 25 september 1975, kwam minister Michel op werkbezoek 
naar Machelen en Diegem. Hij stelde met eigen ogen vast dat Diegem door 
de nieuwe werken haast volledig was afgesloten van Zaventem maar langs 
de Woluwelaan en de Haachtsesteenweg perfect aansloot op Machelen. 
De plannen werden in extremis gewijzigd. Zo ontstond op 1 januari 1977 

Een sfeerbeeld van één van de eerste pistemeetings van  
MAC: de start van de 100 meter. Achter baan 3  
houdt Rik De Crée zich, met de handen in de zij,  

klaar om in de volgende reeks te starten. 



12 
 

de fusiegemeente Machelen-Diegem. In 
groot-Vilvoorde had de club het geen 
vijftig jaar uitgehouden.   
 
Op 18 november 1979 zorgde de uitstap 
naar de veldloop van Hannuit voor de 
donkerste bladzijde uit de 
clubgeschiedenis. Een gestoorde militair, 
opende tijdens de herencross het vuur op 
de tribune. Twee mensen lieten het leven, 
waaronder clublid Helena Verhofstadt 
(26), die er supporterde voor haar man 
François Servranckx. Claude Verbinnen 
kroop door het oog van een naald 
gekropen. Hij werd levensgevaarlijk 
gewond afgevoerd naar Waremme en 
vervolgens naar Luik, waarna hij voor een 
lange revalidatie stond. De club moest de 
gebeurtenis samen verwerken. 
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Het faciliteren van atletiek is 
en blijft de kernactiviteit van 
een atletiekclub. De 
sintelpiste van weleer stond 
bij overvloedige regenval 
geregeld blank en in de winter 
moest je in het licht lopen van 
4 schijnwerpers die niet het 
hele terrein bestreken. Alle 
kledingstukken kregen binnen 
de kortste keren een rode 
schijn. Zelfs “Dash”, dat 
volgens de slogan “witter wast 
dan wit”, kon daar niets aan  

Podiumfoto meeting MAC ergens begin jaren ’70: 
de prijzen worden uitgereikt door Jean Ceuppens,  

toenmalige ondervoor-zitter en Jef Rillaerts,  
vader van Jeanine. Johan Baes (midden) wacht  

geduldig zijn beurt af. 

 
Groepsfoto MAC uit 1979 
Staand van links naar rechts: 
Roger De Cruyce, Pierre Rijckmans, Fina Thielemans, Louis Vanhaecht, Thessie Thomas, Jan 
Biesemans, Jeannine Debulpaep, Jean-Pierre Serneels, Jo Lemahieu, Frank Vandamme, 
Marc Evens, Peter Reinartz, Walter Knop, Johan Baes, Jeannine Rillaerts, Hubert Baruffa, 
Stefaan Vandermeiren, Josée Roelants, Rudy Reinartz, vriendin & Willem Servranckx, Willy 
Vanhooff, Mariette Pinnock, Patrick Vansteenbrugge, Hendrik Servranckx. 
Zittend of knielend van links naar rechts: 
Myriam Reinartz, Francis Thomas, Ilse Smolders, Karla Reinartz, Marc Baruffa, Marijke 
Vanhaecht, Patrick en Pascal Rijckmans, Jurgen Servranckx, Herman Thomas, Eddy 
Vanhooff, Kristin Vandermeiren, Daisy Vanhooff, Marcel Van Paesschen, Jef Smolders, 
François Servranckx. 
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verhelpen. In 2006 verraste de gemeente door een synthetische piste aan 
te leggen, voorzien van een degelijke verlichting. De clubtrainingen kregen 
een enorme kwaliteitsinjectie. In dat verband willen er op wijzen dat de 
gemeente Machelen de sportinfrastructuur gratis ter beschikking stelt, wat 
wij als Machelse vereniging enorm appreciëren en wat de atletiekclubs uit 
de regio ons benijden. 
 
“Elk voordeel hebt een nadeel” is een gekende uitspraak van de filosoof 
Johan Cruijff. De MAC organiseerde in de maand maart een parkloop, 
traditioneel de laatste wedstrijd voor het Belgische 
veldloopkampioenschap. Het was telkenmale een huzarenstuk om een 
parcours uit te stippelen, in en om het park van Machelen, over de 
sintelpiste en langs het B-terrein, met her en der matten om de stenen 
passages te overbruggen. Om de synthetische piste te ontzien moesten 
zowel de start als de aankomst naar het B-terrein worden verlegd. Geen 
ideale situatie, bleek al snel. De 23ste editie op 1 maart 2008 werd dan ook 
de laatste parkloop van Machelen. 
 
De MAC organiseert enkele meetings per jaar, vooral jeugdmeetings. Onze 
eerstvolgende jeugdmeerkamp gaat door op zaterdag 27 mei. De rol van 
wedstrijdleider zit Jef als gegoten. De uurrooster is al opgesteld, zoals 
gebruikelijk met de obligate kleurencodes. Ik herinner mij nog dat in de 
beginjaren de uitslagen nog met schrijfmachines en stencils werden 
opgemaakt, de nagellak als onontbeerlijk hulpmiddel voor de correcties. 
Eind jaren ’80 heeft Marc een programma geschreven om de 
uitslagenverwerking te informatiseren, tot de VAL met een werkzaam, 
maar zeer gebruiksonvriendelijk programma over de brug kwam. Het 
huidige programma Atletiek.nu, in volle Corona gelanceerd, is wat dat 
betreft een voltreffer.  
 
De stratenloop van Machelen was een jaarlijkse traditie van de club. 
Aanvankelijk nog opgezet als een halve marathon voor aangesloten leden. 
Nadien werd het een jogging, opengesteld voor niet-aangesloten en 
jarenlang ingebed in een regelmatigheidscriterium (Watermolencup, 
Scott2Run, Loop-criterium Vlaams-Brabant). Ondanks de beperkte 
mogelijkheden in de gemeente wist parcoursbouwer Gustaaf een 
gevarieerde omloop uit te tekenen met voldoende groene secties. De 
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laatste jaren zat het ons niet mee. In de Coronajaren hebben we twee 
edities moeten schrappen en verleden jaar, bij de 20ste editie, beleefden 
we de warmste junidag ooit; geen weer om een mens door te jagen. “Blijf 
in uw kot” zou Maggie De Block geroepen hebben. De lopers, met 
uitzondering van de atleten die een sentimentele band hadden met de 
MAC, gebruikten hun gezond verstand en bleven veilig thuis. Daardoor 
werd de jogging een veredeld clubkampioenschap. Ook andere 
stratenlopen hebben de Coronaonderbreking blijkbaar slecht verteerd. 
Daar staat tegenover dat de organisatiekosten hoog oplopen en dat er 
ontzettend veel vrijwilligers moeten ingezet worden. In dit jubileumjaar 
staat er helaas geen 21ste jogging van Machelen op stapel.  

 
In 2001 startten we met een eerste start-2-
run cursus. Het opzet was eenvoudig en 
doelgericht: in 10 weken tijd onafgebroken 
5 km. lopen. Soms werd in een 
vervolgcursus naar 10 km. toegewerkt. Wat 
telkens opviel was het overwegend 
vrouwelijke deelnemersveld. Mannen zijn 
blijkbaar veel te ijdel om zich als debutant te 
profileren en sukkelen liever op eigen 
houtje. De eerste jaren kregen we een 
massale instroom van joggers in de club. Een 
deelname aan de joggings van het 
regelmatigheidscriterium motiveerde de 
deelnemers om nadien hun conditie te 
onderhouden. De laatste edities werden 
steeds minder populair. MAC organiseerde 
maar liefst 17 start-2-run cursussen. 
 
Ook scholen konden altijd een beroep doen 
op onze knowhow, voor scholenmeetings en 

voor de jaarlijkse scholenveldloop. Corona heeft ook die traditie 
onderbroken. Sportfunctionaris Bart heeft ons medegedeeld dat er op 
woensdagvoormiddag 24 mei 2023 weer een scholenhappening zal 
doorgaan. 
 

De oude voorraad wedstrijdshirts  
met de emblemen van de  

twee hoofsponsors (garage  
Hauwaerts en AXA) kreeg een  

tweede leven in Sri Lanka. 
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We kunnen met veel plezier terugblikken op de atletiekstages in Spanje, 
de hoogtestages in Sankt-Morits, en de sportieve weekends die de club 
organiseerde. We hadden met Karina en Daniel een geweldig 
organisatorisch talent in de club. Ik herinner me ook de busuitstap naar 
Marolles-en-Hurepoix in Frankrijk waar we deelnamen aan de veldloop van 
de plaatselijke club. We dineerden en sliepen er in een gastgezin. Het jaar 
nadien ontvingen wij hun atleten op onze parkloop.  
 
Een sportvereniging runnen kost handenvol geld. Met lidgelden alleen kan 
je geen atletiekclub rechthouden, want een groot deel ervan wordt 
afgeroomd door de VAL. Gelukkig ontvangen we in Machelen subsidies en 
is het gebruik van de infrastructuur gratis (door een vestzak-
broekzakoperatie met Farys). Hopelijk moet de gemeente dit principe niet 
afbouwen omwille van besparingen. In het Coronajaar werden we door het 
gemeentebestuur zelf extra ondersteund. Dat compenseerde voor een 
deel de gederfde inkomsten van gecancelde eetdagen. 
Voor dit seizoen kunnen we terugvallen op liefst 28 sponsors die er voor 
zorgen dat we ons budget rond krijgen zonder het lidgeld drastisch te 
verhogen. Je kan hun namen terugvinden op de affiches in de zaal, op onze 
website en in het clubblad. Als club maken wij er een erezaak van om al 
onze aankopen bij voorkeur bij hen te doen. 
 
De club kan steeds terugvallen op een grote groep vrijwilligers om 
eetdagen, jogging, scholenveldloop en meetings te ondersteunen. Voor 
feestelijkheden kan het bestuur rekenen op een heus feestcomité met 
Herman, Marleen en Martine. Met het Spaghettifestijn laat MAC zich van 
haar meest sociale kant zien: elk jaar staat de club een deel van haar 
opbrengst af aan Kom-op-tegen-Kanker. De confituurverkoop door Lieve 
gaat zelfs integraal naar het goede doel. Geen enkele andere Machelse 
vereniging doet ons dat na. 
 
De Bosveld sage 
  
In de ideale wereld beschikt een atletiekclub over een plaats waar de 
jeugd, competitieatleten, joggers, bestuur, trainers, ouders en 
sympathisanten mekaar ontmoeten en begeesteren. De MAC betrok tot in 
2016 een eenvoudig clublokaal, gelegen onder de tribune van het  
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sportstadion, nadat koning voetbal een gloednieuwe kantine kreeg. Het 
clublokaal werd een zegen voor de sociale cohesie binnen de club. In en 
om dat lokaal speelde zich de mooiste jaren van de club af. Helaas duren 
mooie liedjes nooit lang. In 2014 ontvouwde de gemeente grootse plannen 
voor de nieuwe Bosveldsite. De maquette & de plannen op de website van 
de gemeente voorspiegelden ons langs de atletiekzijde een kleine tribune 
en een toegang tot de gemeenschappelijke kantine, met zicht op het 
atletiekterrein. Voorwaar een project om naar uit te zien.  
 
In 2016 werden de werken opgestart en moest de oude tribune 
afgebroken worden. We konden in mei 2016 nog een meeting organiseren 
door een heus tentenkamp op te zetten, gelukkig onder een stralend 
weertje. Dit was de laatste meeting van de club in jaren, zou achteraf 
blijken. 

 
Gedurende ruim twee seizoenen moesten we oefenen te midden van een 
werf, die voortdurend van uitzicht veranderde. Voor de douches werden 
we doorverwezen naar de voorlopige voetbalkantine of naar de sporthal. 
Meetings konden om veiligheidsredenen niet meer georganiseerd worden 
en ook de jogging mocht de site niet meer doorkruisen. Op de koop toe 

Plan voor de  Bosveldsite met een tribune langs de atletiekkant 
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werd de piste door de 
werken onherroepelijk 
beschadigd en 
afgekeurd door de 
Vlaamse Atletiek Liga.  
De grootste 
ontnuchtering kregen 
we te verwerken toen 
het hoofdgebouw 
langzamerhand vorm 
kreeg. Aan de voetbalkant werden alle voorziene faciliteiten gerealiseerd. 
Aan de atletiekkant werden, omwille van budgetbeperkingen, uitsluitend 
kale muren opgetrokken. Geen spoor van de beloofde tribune, geen enkele 
beschutting tegen gure weersomstandigheden.  
 
De Bosveld sportsite werd op zondag 1 oktober 2017 officieel ingehuldigd. 
Het verlies van ons clublokaal, de jaren te midden de werf en de toestand 
van de piste bleken nefast te zijn voor het ledenbestand. De MAC leek niet 
alleen ontheemd, maar ook ontzield.  
 
In hetzelfde jaar kregen we heuglijk nieuws dat de pil enigszins moest 
vergulden. De gemeente had een budget vrijgemaakt om de beschadigde 
piste van een nieuwe toplaag te voorzien. In 2018 werden alle 
afwateringsgoten vernieuwd, de verspringbak werd vervangen en voorzien 
van nieuw zand, en als toemaatje kregen we een nieuwe kooi voor 

discuswerpen en 
hamerslingeren. Tot slot werd 
het grasplein in het midden 
van de atletiekpiste 
omgevormd tot een 
atletiekveld en konden geen 
voetbalmatchen meer 
gespeeld worden, al bleven de 
doelpalen wel staan. Nadat de 
VAL de piste was komen 
keuren, kregen we terug het  

 

2016-2017: atletiek op een werf 

2018: de piste krijgt een nieuwe toplaag. 



21 
 

 



22 
 

licht op groen voor de organisatie van een eerste meeting in 2019. 
 
Een jubilaris mag al eens hardop dromen. De club had in 2018 tevergeefs 
gepolst naar de mogelijkheid om een eenvoudig clublokaal te bouwen op 
de Bosveldsite. Vorig jaar werd ons door de toenmalige schepen van sport 
Peter Roose beloofd dat we tijdens de trainingsuren het vergaderlokaal op 
de eerste verdieping van de Bosveldsite zouden mogen gebruiken. In 
afwachting mochten we ouders en kinderen verwelkomen in de 
inkomsthal van de Bosveldsite. De afgelopen winter werden plots 
energiebesparingen aangehaald om ons de toegang tot die inkomsthal te 
ontzeggen.  
Het doet ons eerlijk gezegd pijn aan het hart, als we  merken hoe atleetjes 
en ouders moeten samenhokken onder de smalle doorgang naar de 
voetbalsite, ter hoogte van ons materiaalkot.  
Als een clublokaal onhaalbaar is, dan zou een intrekbare luifel of een afdak 
ter hoogte van de evenementenzaal een alternatief kunnen zijn. Het 
beantwoordt niet alleen de behoefte van de atletiekclub, maar kan ook 
nuttig zijn voor de speelpleinwerking of voor andere activiteiten die er af 
en toe doorgaan (zoals de gezinshappening van 7 mei). Op korte termijn 
zouden we graag de toelating bekomen om kinderen opnieuw in de 
inkomsthal op te vangen.  
 
De club waakt als een goede huisvader over de atletiekbaan. Om die reden 
zijn we bezorgd over het oneigenlijk gebruik van de atletieksite, die dag en 
nacht toegankelijk blijft. Dit staat in schril contrast met de voetbalsite, die 
haast een versterkte burcht is. Hoe vaak zien we niet skaters en fietsers 
over de fragiele piste scheuren, alsof er geen geschikte plaats is in het 
park. De piste is bij momenten populairder dan de hondenweide en het 
bevel “kakje in het bakje” blijft daarbij een ijdel begrip. Trainers moeten 
vaak zwerfvuil en zelfs sigarettenpeukjes oprapen vooraleer ze hun 
training kunnen aanvatten.  
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De Machelse gastvrijheid zorgt voor een 
aanzuigeffect. Guy sprak ooit atleten aan, 
afkomstig van de andere kant van Brussel, 
die op spikes hun trainingen kwamen 
afwikkelen in Machelen, zonder reservatie 
en uiteraard zonder betaling. Afgelopen 
nieuwjaar werd de piste ernstig beschadigd 
door illegaal vuurwerk. Na de recente, zeer 
geslaagde kuisbeurt vallen de verschroeide 
plekken des te meer op. Na de zomerse 
speelpleinwerking moeten we steevast de 
netten en de kabels van de discuskooi 
herstellen met het oog op onze traditionele 
hamerslingermeeting begin september. Op 
2 september organiseert de club opnieuw 
het open Brabants kampioenschap 
hamerslingeren. 
 
Het sociale netwerk van de MAC 
 
Het verenigingsleven is de beste remedie tegen de verzuring in de 
maatschappij. Naast het sportieve aspect, bouwt de club een sociaal 
netwerk waarbinnen alle leden zich verbonden voelen, ondanks 
ideologische of karakteriele verschillen. De meeste mensen deugen 
immers, als je ze beter leert kennen. Het beste bewijs zijn de relaties en de 
levenslange vriendschappen die door de jaren in de club zijn ontstaan. Op 
een jubileum als dit willen we ook een ogenblik stilstaan bij de dierbare 
clubleden die ons in de afgelopen 50 jaar ontvallen zijn.  
 
In 2021 mochten wij ons 2.000ste  lid aansluiten. Dat is op zich niet veel 
want MAC is altijd een kleine familiale club gebleven. Het afgelopen 
decennium is ons ledenbestand zeer divers geworden, een beetje naar het 
maatschappelijk beeld van de gemeente. Onze club ziet inclusie als een 
verrijking. De trainingen worden uitsluitend in het Nederlands gegeven 
met een taalhoffelijkheid tegenover anderstaligen. Op zich is dat geen 
probleem gezien de kinderen doorgaans school lopen in Nederlandstalige 
scholen. Wat ons wel frustreert is het onvermogen om de ouders bij de  

De schade na het illegaal  
vuurwerk op een fragiele  
piste. Nieuwjaarsnacht  

2022/2023. 
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club te betrekken, vb. als vrijwilliger op onze sportmanifestaties of als 
bezoeker op de eetdagen. Machelen heeft een integratiedienst met veel 
expertise terzake, die clubs met raad en daad kunnen bijstaan, al dan niet 
via een initiatief van de sportraad. 
 
Een lexicath, met de 10 beste clubprestaties aller tijden per proef en per 
categorie, geeft een mooi overzicht van de atleten die in de afgelopen 50 
jaar in de club actief waren. De lexicath anno 2022 bevat 2.471 prestaties 
van 361 atleten en is op de clubwebsite (www.nova-machelen.be ) terug te 
vinden. De meeste noteringen staan op naam van Steve Deroover (48), 46 
voor Heidi Putseys en 44 voor Dirk Liekens. Ze komen niet toevallig uit drie 
Machelse families die steeds nauw verbonden waren met de club, met 
leden die alle jeugdcategorieën doorliepen.  
De clubrecordtabellen (out- en indoor) bevatten enkele prestaties die de 
Belgische top benaderen. De club heeft in haar bestaan meerdere 
nationale records verbeterd in de masters categorie. De Belgische records 
die Nadine de afgelopen seizoen heeft binnengehaald in haar 
leeftijdscategorie zullen wellicht een tijdje standhouden. 
Elk jaar behalen clubleden podiumplaatsen op kampioenschappen. Nog 
een interessant wist-je-datje. De gemeente heeft in de polyvalente zaal 
van Bosveld immens grote foto’s opgehangen om de diverse aspecten van 
de vrijetijdssite te illustreren. Zo komt het dat een prachtige actiefoto van 
onze fotogenieke verspringster Mimi de zaal opfleurt. 
 
Tijdens de Coronajaren, van maart 2020 tot begin 2022 was atletiek zowat 
de enige buitensport die nog mocht beoefend worden door de jeugd. 
Omdat onze club overspoeld werd door jongeren, moesten we 
noodgedwongen een ledenstop inroepen. Na elke nieuwe beslissing van 
het overlegcomité, na elke aanpassing van de gemeentelijke 
Covidrichtlijnen moest Dina die vertalen naar onze clubcontext en de leden 
informeren. Zij heeft in die periode 32 mails verstuurd met de 
geactualiseerde Coronarichtlijnen. Onze jeugdtrainerscoördinator Nadia 
actualiseerde elke week het Covidprotocol zodat elke jeugdgroep in een 
geïsoleerde bubbel kon sporten. Covid was daarentegen nefast voor de 
sportbeleving van de joggers, die van de piste en uit de douches werden 
geweerd. Hun gemor was terecht en sommigen haakten al dan niet tijdelijk 
af.  
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NIET TE VERGETEN 
 
 

27 mei - Meerkampen Pupillen - Miniemen (jongens/meisjes) 
2 september - PK Hamer 

Onze juryleden Jef Smolders, Gilbert Dennequin en Johan Van Pee, zorgen 
er mede voor dat atletiekmeetings in goede banen geleid worden. Theo, 
alhoewel aangesloten bij VAC, heeft in onze club generaties atleetjes 
begeleid en houdt als scheidsrechter nog voeling met de atletiek.  
 
De website en ons social media kanaal zijn het speelterrein van Sophie, die 
bovendien ook fungeert als vertrouwenspersoon van de club. Het 
Vedetteke (ons clubblad) is decennia lang door Marc in elkaar gestoken. 
Gustaaf heeft het nadien overgenomen, maar verloor sinds zijn verhuis 
naar Everberg een beetje de voeling met het kloppend hart van de club. 
Sinds een jaar geven wij onze artikels in goede handen van Erwin Delaere, 
de vader van jeugdtrainster Anouk, die het clubblad met veel verve 
samenstelt. Nog een wist-je-datje: het embleem van de club, de haas is 
indertijd ontworpen door Peter Reinartz. 
 
Wij onderhouden zeer goede contacten met sportfunctionaris Bart en met 
Geert, de infrastructuurbeheerder. Zij hebben zich enorm ingespannen om 
de laatste knelpunten weg te werken voor de definitieve goedkeuring van 
de piste. Deze maand werd nog een reiniging en een herbelijning 
uitgevoerd. 
 
50 jaar is een mijlpaal in de geschiedenis van elke vereniging. Dat is ook de 
koning opgevallen. Voorzitter Guido kreeg op 23 februari een schrijven van 
het koninklijk paleis met de melding dat zij overwegen om onze club de 
titel van “Koninklijke” toe te kennen. Ondertussen is de bevestiging in de 
bus gevallen! (zie hiernaast) 
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HET NIEUWSBLAD - 29 MAART 2023 
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RAYMOND DESWARTE (1957 – 2023) – door Ludo Jappens 
 

In februari 2023 kregen we het droevig nieuws 
van het overlijden van Raymond Deswarte. Ook al 
wisten we dat het kon gebeuren, toch kwam het 
nieuws hard aan. Raymond had meer dan vijf jaar 
ongelofelijk moedig gestreden tegen de 
hardnekkige ziekte. Onze gedachten gaan naar 
zijn echtgenote Karina, zoon  Luc, schoondochter  
Nadja en kleinkinderen Jayden en Louise. 
 
Raymond werd geboren op 17 december 1957 en 
overleed op 28 februari 2023 op 65-jarige leeftijd. 

Hij werd in 1991 lid van de MAC. Zijn zoon Luc was hem als jeugdatleet 
twee jaar voorafgegaan. In 1993 sloot ook zijn partner Karina Rombauts 
aan. Zij hebben een belangrijke rol gespeeld in de club, ondermeer bij de 
organisatie van de sportieve weekends. Raymond was zelfs een tijdje 
voorzitter van de club; in 2003 leidde hij de festiviteiten voor ons dertig 
jarig bestaan. 
Toen Charly Leduc en Françoise Thoumire in 1996 bij de club aansloten, 
bleek het enorm goed te klikken met Raymond en Karina. Het werd het 
begin van een warme vriendschap in goede en kwade dagen. In 2007 
vierden leeftijd- en clubgenoten Raymond, Charly, Marleen Rombauts en 
Thessie Thomas, gezamenlijk hun 50ste  verjaardag.    
 
Als Raymond iets in zijn hoofd haalde, ging hij er helemaal voor. Zo 
bereidde hij zich in 2008 minutieus voor op de marathon van Eindhoven. 
Op 12 oktober 2008 finishte hij in 3u12’39”, dat in tegen een snelheid van 
een niet onaardige 13,142 km/uur. Die prestatie staat nog steeds als 
clubrecord masters M+50 op de tabellen.  Philippe Vandevelde is er 
afgelopen seizoen niet in geslaagd om de tijd scherper te stellen.  
Raymond was gepassioneerd door de luchtvaart en heeft er heel zijn 
carrière in gewerkt. In de laatste fase van zijn loopbaan zat hij mee in de 
cockpit om een nieuwe luchtvaartmaatschappij “Air Belgium” op te 
starten. Raymond was zeer sportief, met naast lopen ook aandacht voor 
het fietsen. Maar de grootste voldoening vond hij in de avontuurlijke 
wereldreizen die hij met Karina maakten. 
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MAC-ATLETEN VAN HET JAAR 2022  
 
Pupillen & miniemen  
• Loop:  Leo Nobels (pupillen) 
  60 m.  outdoor in 8”93   
         
Kadetten, Scholieren, Juniors 
• Loop:  Marine Nange (scholieren)  
  100 m. outdoor in 13”14 
• Kamp:  Marine Nange (scholieren) 
  hinkstap indoor met 10m98 
 
Seniors 
• Loop:  Ruben Bosschaerts (seniors) 
  800 m. outdoor in 1’55”03 
• Kamp: Anne-dominique Baramoto (seniors) 
  ver outdoor met 5m67 
 
Masters 
• Loop:  Nadine Balduck  (masters +60) 
  1.500 m. outdoor in 5’42”36 
• Kamp: Martine Mertens (masters +65)  
  kogel outdoor met 6m38 
 
Joggers 
• Marleen Rombauts 
• Johan Van Pee 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ruben en Leo 

Guido, Marine, Mimi, Nadine, Marleen,  
Johan en Dina 
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Groep van Danny op stage in Tenerife:  
Anne-Dominic, Danny, Eve, Tim, Pieter-Jan en Marine 



34 
 

TWEELINGZUSJES MET EEN HART VOOR ATLETIEK 
 
De schattige tweeling Lena en Lana Van der Borght maakt deel uit van de 
groep Benjamins. De meisjes trainen dolgraag en vinden het leuk om af en 
toe een wedstrijdje mee te pikken (foto’s van in Duffel en Vilvoorde) 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
VRIJWILLIGERS…..we kunnen niet zonder!  
 
De organisatie van een eetdag, een meeting of jogging … zonder de hulp  
van een onze vrijwilligers kunnen we er niet aan beginnen. Ook voor de 
viering “50 jaar MAC” op 25 maart 2023 was dit zo.  
 
Boodschappen doen, bestellingen afhalen, de zaal klaarzetten, de frigo’s 
vullen, de receptie verzorgen, … het is maar een greep uit de vele taken. En 
vergeet vooral niet dat dat alles ook nog eens moet opgeruimd worden na 
vertrek van de laatste gasten.  
 
Gelukkig konden we voor onze jubileumviering ook weer rekenen op heel 
wat vrijwillige helpende handen! Dankjewel aan iedereen die met ons 
meegeholpen heeft om de viering in goede banen te  leiden. 
 
Dina 
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